
У замежным прадпрыемстве не 
выканана даручэнне кіраўніка краіны

НЕ СТРАЛЯЙЦЕ Ў ПІЯНІСТА Рамонт зробяць у 
другім квартале 
наступнага годаПасля правядзення выбарчай кампаніі 

ў Палату стала заўважна пераразмерка-
ванне сярод улады Беларусі.  Палата ста-
ла месцам заканчэння працоўных будняў 
для шматлікіх наменклатурных чыноў, што 
працавалі ў выканаўчай уладзе. Аднача-
сова з гэтым, складанасці з Расіяй, якая не 
жадае далей плаціць за адны пацалункі, 
вымушаюць шукаць спрыяльных адносін з 
Захадам – Еўрапейскім Саюзам.

Правёўшы выбарчую кампанію па завяд-
зёнцы апошніх гадоў  --  мы самі выраша-
ем каго і куды абіраць:самі створым камісіі 
і абвесцім вынікі “галасавання”  – улады 
не адступілі ад сваіх прынцыпаў, а толькі 
зменшылі крымінальны і адміністратыўны 
ціск на апазіцыю ў час кампаніі. Гэтага ака-
залася дастаткова, каб ЕС зрабіў першы 
крок на сустрач – спыніў на паўгады візавыя 
санкцыі супраць праўладных чыноўнікаў ( 
праўда, захавалі супраць старшыні ЦВК Яр-
мошынай і асоб падазраваных у знікненні 

палітыкаў).
Адначасова з гэтым у свеце пашыраецца 

фінансавы і эканамічны крызіс, які выму-
шае ўлады  дзейнічаць дзеля  мадэрнізацыі 
эканомікі. Але гэта дзейнасць вядзецца 
старымі адміністратыўнымі метадамі: ёсць 
адзіны “гуру”, які ведае рэцэпты,  а астатнія 
павінны іх выконваць. Але гэтыя рэцэп-
ты прапітаны старой савецкай  каманд-
най сістэмай і грунтуюцца на тэлефонным 
праве. Пад такое права ніякіх сур’ёзных 
інвестыцый не атрымаеш. Тым больш ва 
ўмовах эканамічнага крызісу. Колькі не 
кажы: “Халва, халва...”

Таму і выглядаюць не сурьёзнымі 
жаданні ўраду, старшыняў выканаўчай ула-
ды вырашыць праблемы пераадоленння 
крызісу без стварэння прававой дзяржавы, 
без развіцця рэальнага, а не каманднага 
бізнесу, без грамадзянскай супольнасці, 
без канкурэнцыі на выбарах. Магчыма 
з царскім выглядам аб’язджаць гарады і 

вёскі, даваць каманды навесці парадак, 
але без зменаў псыхалогіі ў грамадстве, 
без разняволення ініцыятывы нічога ўжо  
не будзе. Скончыліся расейскія нафтагаза-
выя гранты, бюракратычная сістэма заска-
рузла, працоўных ператварылі ў прыгон-
ных кантрактнай сістэмай. У такіх умовах 
магчыма толькі трымаць неабмежаваную 
ўладу, але нельга развіваць краіну. І ніякія 
замены ў выканаўчай уладзе ужо не выра-
шаць праблемаў краіны.

Таму і атрымліваецца, як у той показцы: 
“Не страляйце піяніста – інакш ён граць 
не здольны”. Рухавіком прагрэсу  ў све-
це з’яўляецца канкурэнцыя. Асноўным  
механізмам яе рэалізацыі – права выбару. 
Але беларусы гэтага пазбаўлены. І адказ-
насць за гэта ляжыць на кіраўніку дзяржа-
вы, кіраўніках вертыкалі, кіраўніках выбар-
чых камісій, на ўсіх выбаршчыках краіны.

    
Леанід Гаравы.

Да такіх высноў прыйшлі 
спецыялісты Віцебскага 
камітэта дзяржкантроля пасля 
праверкі  філіяла “Віраўлянскі” 
ЗП “Дзеткасельскі-Гарадок”.

У лістападзе спецыялісты 
дзяржкантролю Віцебшчыны 
праверылі 85 гаспадарак 
у 18 раёнах Віцебшчыны 
наконт завяршэння паля-
вых прац. Асабліва даста-
лася кіраўніцтву  філіяла 
“Віраўлянскі” замежнага прад-
прыемства “Дзеткасельскі-
Гарадок”, дзе выявілі не 
прыбранай 80 га кукурузы, 
а зябліва было паднята на 
плошчы 656 га, што менш 
60% да плану. Таксама было 
адзначана, што ні ў воднай з 
чатырох правераных гаспада-

рак раёна не была завершана 
падняцце зябліва.

Пры рынкавай эканомікі 
ніхто ніколі не цікавіўся бы, 
чаму не завершыны пад’ём 
зябліва, чаму яшчэ стаіць 
кукуруза, бо гэта справы 
гаспадароў, якія сваім ру-
блём адказваюць за вядзен-
не справы. Але ў беларускім 
перавёрнутым люстэрку да 
гэтага ёсць справа кіраўніка 
краіны і шматлікіх чыноўнікаў, 
якія кантралююць штодзён-
на вытворцаў. Гэта канеш-
не дзіўнавата расіянам, якія 
ўзяліся займацца сельгасвыт-
ворчасцю на гарадоччыне і 
сутыкаюцца з такімі рэліктамі 
адмерлай у Расіі савецкай 
сістэмы кантролю.

Абяцае Гарадоцкі райвыканкам жыха-
рам вуліц 1-я, 2-я, 3-я Міра з райцэнтра

Жыхары вуліц Міра ў Гарадку атрымалі 
адказ з Гарадоцкага райвыканкама за 
подпісам намесніка старшыні райвыкан-
кама П. Прасолава. Калектыўны зварот 
жыхароў датычыўся кепскага стану вуліц 
у мікрараёне, дзе складана прайсці не 
трапіўшы ў яму з вадой.

Калі ўсе сілы камунальшчыкаў райцэн-
тра кінуты на падтрыманне парадку ў цэн-
тры горада, то ў прыватным сектару вуліцы 
патрабуюць падсыпкі і грэйдзіравання. 
Між тым стандарты ўтрымання дарог маса-
ва парушаюцца не толькі на вуліцах Міра, 
але і ў іншых частках Гарадка. І ўлады на 
гэта не звярталі ўвагі пакуль не пачаліся 
калектыўныя звароты жыхароў.

Дадзенае абяцанне  рамонту вуліц 
Міра ў наступным годзе выклікана тым, 
што вуліцы знаходзяцца ў занядбаным 
стане, што патрабуюць пэўных рэсурсаў, 
каб прывесці іх у належны стан. Але ж гэта 
сітуацыя склалася не адразу, а за шэраг 
гадоў, калі ўлады займаліся кветкавод-
ствам, не звяртаючы ўвагі на кепскі стан 
вуліц прыватнага сектару, не слухаючы 
меркаванні іх жыхароў.
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Аб’ЯвА
Каб атрымліваць кож-

ны нумар газеты “Гасцінец” 
паведаміце рэдакцыі аб гэтым 
– зрабіце бесплатную падпіску.

Рэдакцыя абвяшчае конкурс 
чытачоў “І такое  бывае!”. 
Удзельнікаў конкурсу чакаюць 
прызы, а пераможцу –  сюр-
прыз! Матэрыялы дасылай-
це на адрас рэдакцыі. Апошні 
тэрмін – 31 снежня. Вынікі кон-
курсу будуць падведзены у пер-
шым навагоднім нумары.

Калі парушаны вашы правы 
спажыўца, працаўніка, то даем 
эфектыўныя парады па аба-
роне права і пошуку бясплат-
ных юрыстаў. Звяртайцеся на 
адрас газеты “Гасцінец”.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 

І такое бывае

Гражданский муж Веры 
Павловны выпивал. Все ее 
сбережения водки выпивал. 
При том элегантно. Чтоб не 
травмировать зря. 

Бутылку вскрывал. Со-
держимое внутрь себя по-
мещал. Водой пустую тару 
наполнял, холера. И обратно 
аккуратно заделывал. Так 
и стоят бутылочки, одна к 
одной. Часа ждут.

А гости на праздник 

какой-то были. Сели, тосты 
приготовили, и к рюмке по-
тянулись. Одну влили – что 
такое? Непонятно.

Ну, Вера Павловна за дру-
гой бутылкой в потаенное 
место подсуетилась. Выпили 
– снова не то. Третья – опять 
не водка. До пятой дош-
ли – результат один. Гости 
трезвые. На хозяев недобро 
поглядывают. Столько воды 
они и дома не пивали. 

Один Юрик, муж Веры 
Павловны, слегка ерзает и 
глазками быстро так: 

– Я до магазина. Совсем 
распоясались, басурмане! 
Ты, Вера, знай, где водку 
брать!

На этот раз все удач-
но вышло. Не сказать, чтоб 
идеально, но все же... Гости 
голодные так на спирт наки-
нулись, что в пять минут его 
и скушали. После болели, 

правда. Но праздник вспо-
минали:

- Вот Юрик, молодчина, 
уважил. Не какую-нибудь там 
гадость подсунул, как Верка 
его. Спирт! натуральный, че-
ловечий! Поддержал реноме 
семейное. Спас ситуацию, 
твою налево. Настоящий хо-
зяин!

 
василий васильев.

Цытата нумара:

Лепшы сродак для 
прамыўкі мазгоў – 

праўда.
Лілі Томлін

Ня бойся!

Сайт твайго ГАРАДКА: http://haradok.belarda.org. Чытайце больш навін на сайце роднага горада

вынікі апытання на http://haradok.belarda.org: 
“Ці падтрымліваеце Вы ідэю еўраінтэграцыі Беларусі?”
Поўнасцю .......................................................................................... 72%
За шматвектарнасць .................................................................... 14%
Лепш з Расіяй ..................................................................................... 2%
Трэба жыць сваім розумам ........................................................ 12%

Акцыю прысвечаную 60-годдзю Дэкларацыі аб правах 
чалавека правялі ў Гарадоцкім раёне актывісты Руху “За 
Свабоду”

У дзень прыняцця Дэкларацыі аб правах чалавека 
актывісты Руху наведалі бібліятэкі Гарадка, а таксама 
накіравалі ў буйнейшыя вясковыя бібліятэкі раёна кнігі, 
прысвечаныя  абароне правоў чалавека. Бібліятэкі Гара-
доччыны атрымалі  шырока вядомую кнігу  Фрэдэрыка 
Куіна “Правы чалавека і ты”, у якой прадстаўлены да-
кументы ААН, АБСЕ і дакументы Рады Еўропы аб пра-
вах чалавека. Адначасова з гэтым да чытачоў патрапіла 
кніга “Дэмакратыя – гэта абмен меркаваннямі: праблемы 
і перспектывы новай дэмакратычнай эры” ”Сандра Май-
ерса з Канектыкуцкага коледжа аб перашкодах і шля-
хах іх пераадалення пры развіцці дэмакратыі. Таксама 
у бібліятэках з’явілася кніга Майкла Новака “Дух дэма-
кратычнага капіталізму”, дзе апавяда-
ецца аб сучасным стане дадзенай 
фармацыі.

Спецыялісты і чытачы цяпер будуць 
мецьт магчымасць павысіць свае 
веды ў галіне правоў чалавека і пабу-
дове дэмакратычнага грамадства.

Аналагічную акцыю актывісты Руха 
правялі і ў суседніх раёнах: Шумілінскім, 
Віцебскім, Бешанковіцкім.

“Кнігі аб правах 
чалавека – 
бібліятэкам”

НАСТОЯЩИЙ ХОЗЯИН

Атрымалі дарма і... 
“забылі” пра 
падарунак

Дзяржаўнае рэгуліраванне не стымулюе 
ініцыятыву. Пра гэта ў чаргова раз магчы-
ма пераканацца на досведзе Гарадоцкага 
райспажыўсаюза. 

Райспажыўсаюз без аплаты атрымаў 
ад “Белрэсурсаў” аўтамабіль МАЗ для 
павелічэння збору другасных рэсурсаў. 
Атрымаўшы аўтамабіль ў красавіку  2007 
году кіраўніцтва Гарадоцкага райпо за 
паўтара гады здолела яго выкарыстаць 
толькі 24 дні. Пры гэтым дармавы МАЗ  
рэгістравалі два месяцы ў ДАІ,  амаль пяць 
месяцаў ён стаяў быццам з-за адсутнасці 
ліцэнзіі на нарыхтоўку металалома, а так-
сама  яшчэ пяць месяцаў рамантаваўся, бо 
быў запраўлены неякасным палівам. І толькі 
ў лістападзе 2008 года пад час праверкі 
дзяржкантролем ён выкарыстоўваўся 9 
разоў. Пры гэтым на аўтамабіль налічана 
амартызацыйных адлічэнняў амаль 10 млн. 
рублёў.
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Заснавальнік і рэдактар: 
Леанід Гаравы

Адрас рэдакцыі: 211573, г. Гарадок, 
вул. Гагарына, д.30Б, кв.16. E-mail: haravy@tut.by
Тэл. 8-02139-4-42-52, маб. + 375296723842 (V),
+375298147766  (MTC) 

Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

ГАСЦIНЕЦ

НА ГРАНИ ПОРАЖЕНИЯ
мендаций МВФа: девальвации, резкого 
удорожания коммуналки и т.п.

Тут уж даже на тефлоновый рейтинг 
официального лидера вряд ли кто даст га-
рантию.

Пришел час платить по счетам.
бита карта популизма. Власть уже не 

обещает аутсайдерам много пряников. Те-
перь ее мотив: «И пряников сладких всегда 
не хватает на всех».

бита карта экономического дири-
жизма, патернализма и антирыночной 
фронды. Мы, мол, Родину не распрода-
дим, буржуям — шиш, доморощенных 
вшивых блох — на цугундер, всё будет под 
железной дланью социально озабоченной 
державы и т.п.

бита карта «союзного строительства». 
Игры с империей подвели к опасной черте. 
Уступи еще пару пядей — и страна в пасти 
большого удава.

бита карта узколобого антизападни-
чества. Мы, мол, страну за цивилизован-
ным миром не поведем и всё такое.

Власть тихо крадет и наспех перели-
цовывает лозунги прежних классовых 
недругов и политических оппонентов. О 
преимуществах раскрепощенной эконо-
мики самый высокий чин говорит с таким 
пафосом, что записной либерал Ярослав 
Романчук нервно курит в сторонке (шучу, 
Ярослав — спортсмен. Мы с ним не раз в 
футбол гоняли).

Короче, начинаем пить нарзан, когда у 
административной экономики уже почки 
отваливаются. Выбор — между плохим и 
очень плохим. Благодатным временем для 
хозяйственных реформ были предыду-
щие несколько лет, когда российская не-
фтегазовая «халява» создавала подушку 
безопасности. Но кремлевский грант про-
фукали.

А теперь и с Москвой рассобачились, и в 
Европу боязно. Тем более что и брюссель-

ские деятели мало похожи на Санта Клау-
сов. Они больше условия ставят, чем ков-
рижки сулят. Конечно, если пройти через 
ЕСовское чистилище, переделать законы и 
экономические механизмы (да и политиче-
ские, черт возьми!) — то на выходе может 
получиться вполне симпатичная и конку-
рентоспособная страна Старого Света.

Но… «Эх, Киса, — сказал Остап, — мы чу-
жие на этом празднике жизни». Выполза-
ние из парка Юрского периода в эту новую 
реальность грозит нынешней правящей 
элите участью динозавров.

И потому страна бултыхается вот уже 
18-й год после Вискулей. Историческое 
зависание тщатся маскировать под якобы 
мудрую «многовекторность». Но на самом 
деле мы просто — зависшие в постсовке. 
Да, колбасит нынче весь экс-СССР. Но при-
личнее других выглядят, я считаю, при-
балты. Они сразу сделали четкий выбор, 
сожгли мосты назад в СССР и уже вмонти-
ровались в Европу. С которой, в общем-то, 
и не разрывали духовной, цивилизацион-
ной связи. В большой еврокомпании легче 
будет и кризисом переболеть.

Ну а белорусы остались сидеть на двух 
стульях. Теперь у обоих ножки располза-
ются.

Будь это проблемой лишь отдельных 
персон, взявших страну 14 лет назад по-
пулизмом, иллюзией реставрации совка, 
— так ладно бы еще. Но, по банальному 
историческому закону, платит тот самый 
электорат, который поверил сказкам. И 
еще недавно думал, что мы схватили бога 
за бороду. Что будем вечно, не напрягаясь, 
балдеть от халявного воплощения триады 
«чарка, шкварка, подержанная иномарка».

Теперь вот надо платить. А сколько за-
платят дети и внуки — остается только га-
дать. Можно набраться кредитов как жаба 
грязи. Только вот проценты у них злые.

Александр Класковский, 
”белорусские новости”

Интересная цепочка декабрьских собы-
тий. 17 лет назад в Вискулях был оформ-
лен распад СССР. Восемь лет спустя, тоже 
8 декабря, Ельцин и Лукашенко подписали 
договор о союзном государстве. В выборе 
даты был, конечно, момент демонстрации: 
вот, возрождаем разрушенное! А 1 дека-
бря нынешнего года разразился скандал 
со срывом высшего госсовета СГ — и по-
литологи заговорили теперь уже о всамде-
лишних похоронах союзного проекта. 

Москва давно не верит ни интеграцион-
ным лобзаниям, ни слезам белорусского 
начальства (убавьте, Христа ради, ценник 
на газ в память о совместном гниении в 
окопах ВОВ!). Сегодня она злорадно ждет. 
Денежки, говорите, кончаются, кредита 
хочется? А пусть вам Саакашвили кредит 
даст! Своими лари, гы-гы! (Заело-таки не-
признание мятежных грузинских провин-
ций…)

В итоге сжалились, полкредита дали (по 
некоторым косвенным подсчетам, этот 
миллиард ухнул в считанные дни). А вот 
вторую траншу, еще миллиард, подвесили, 
обставив скользкими условиями, смысл 
которых — в ползучей экспансии россий-
ского рубля.

Тем временем иссякла неумная бравада 
наших державных мужей по поводу миро-
вого кризиса. Стало очевидно, что белорус-
ская стабильность вот-вот накро… — лад-
но, не будем сеять панику — столкнется с 
оч-чень большими проблемами.

Уже случилась сенсация, которую на-
род пока не осмыслил. Нынешняя власть, 
ранее бравурно напевавшая «Все выше, и 
выше, и выше», впервые совершила усек-
новение зарплат. Склонила выю перед 
МВФом, который ранее пламенно хулила. 
Значит, деньги нужны позарез. И значит, 
стоит ожидать других шагов в духе реко-

ДзьВесьЦе 
БелаРУсаў 

УстУпяЦь У NATO
У межах праграмы NATO для ўдзелу ў 

міратворных апэрацыях у Беларусі па-
дрыхтаваная адна мотастралковая рота 
— гэта 20 вайскоўцаў. Таксама рыхтуюцца 
афіцэры, перакладчыкі, лекары — усяго ў 
праграме задзейнічана блізу 200 чалавек. 

У Літоўскай амбасадзе адбылася кан-
фэрэнцыя прадстаўнікоў паўночна-
атлянтычнага альянсу, ураду Літвы і 
Беларусі. Сярод меркаваньняў прагучалі і 
заявы пра тое, што Беларусі не абысьціся 
без NATO.

З 1997 году Беларусь супрацоўнічае з 
NATO ў межах праграмы аб партнэрстве. 
Але краінаў-партнэраў NATO амаль 50 — 
у тым ліку далёкія Японія і Аўстралія. А як 
супрацоўнічае з NATO Беларусь, якая мя-
жуе з трыма краінамі альянсу — Польшчай, 
Літвой і Латвіяй. Пасол Літвы ў Беларусі спа-
дар Эдмінас Багдонас на правах кіраўніка 
амбасады, якая два гады выконвала ролю 
кантактнай амбасады NATO, гэтак ацаніў 
супрацоўніцтва:

“Паколькі я аптыміст паводле харак-
тару, то буду ацэньваць з разьлікам на 
будучыню. Мяркую, пасьля сёньняшняй 
сустрэчы мы знойдзем больш кропак для 
супрацоўніцтва. Можна зрабіць больш”.

На кэнфэрэнцыі прадстаўнікі альян-
су згадвалі, як ў першыя гады Беларусь 
супрацоўнічала зь імі з аглядкай на Ра-
сею, паводле прынцыпу “ня болей і ня 
меней”. Сёлета адносіны Расеяй і NATO 
пагоршыліся, асабліва прыкметна пасьля 
падзеяў на Каўказе. Нават быў адкліканы 
ў Маскву прадстаўнік Расеі ў NATO. А ці 
паўплывала гэта на пазыцыю Беларусі 
адносна партнэрства? Кіраўнік ўправы 
Міністэрства замежных спраў Уладзімер 
Герасімовіч заявіў, што “нельга дапусьціць 
вяртаньня да былой канфрантацыі” , па-
трэбныя “палітычны дыялёг і практычнае 
супрацоўніцтва. Паводле нашага мерка-
ваньня, NATO адыгрывае вялікую ролю у 
сыстэме эўрапейскай бясьпекі і тут Бела-
русь гатовая да далейшага супрацоўніцтва. 
Мы перакананы, што сумесны адказ сучас-
ным праблемам і выклікам ёсьць падмур-
кам супрацоўніцтва паміж Беларусьсю і 
NATO”

Прадстаўнік міністэрства абароны Ан-
дрэй Царык распавёў, што цягам некалькіх 
гадоў Беларусь бярэ удзел ў міратворчых 
манэўрах, якія праводзіць NATO ў роз-
ных краінах. Апошні раз — ў Катары. Што 
да ўдзелу ў пэўных міратворчых апэра-
цыях, у тым ліку пад эгідай NATO, Бела-
русь ад іх устрымліваецца. Таксама на 
тэрыторыі краіны не праходзяць манэўры 
міжнародных міратворцаў — афіцыйна з 
прычыны адсутнасьці адпаведнага закону.

Александр ГЕРАСИМЕНКО, 
”Экономическая газета”

Этой осенью с участием ряда заинте-
ресованных органов госуправления был 
проведен эксперимент, цель которого 
— определить, выполнимы ли правила 
ввоза товаров в республику, по которым 
с 1 января придется работать десяткам 
тысяч индивидуальных предпринимате-
лей. Бизнесмен, точнее, бизнес-леди, ко-
торая согласилась пройти все процедуры 
по полной, с задачей справилась. Однако 
то, сколько это стоило средств, времени 
и нервов, заставляет задуматься о накале 
страстей, которые могут вспыхнуть, когда 
такой путь придется проходить многоты-
сячной армии предпринимателей. 

Результаты пробной доставки товара 
обсудили на недавнем «круглом столе» в 
Совете по развитию предприниматель-
ства. Напомним, с 1 января заканчивает 
свое действие льгота, установленная п.3 
Указа Президента от 18.06.2005 № 285, по-
зволяющая ИП ввозить в республику из 
России товары, происходящие из третьих 
стран без таможенного оформления и об-
ложения таможенной пошлиной.

Чтобы понять, какие сложности стоят за 
новыми правилами, было решено ввезти 
в Беларусь партию товара не с террито-
рии России, а иной страны, что уже сейчас 
предусматривает общий порядок тамо-
женного оформления для всех субъектов 
хозяйствования. Участник эксперимента 
— индивидуальный предприниматель 

ЭкспеРимент наД 
инДиВиДУальным 

пРеДпРинимателем

Екатерина Чижик — выбрала 
Турцию, текстильные товары 
которой широко представ-
лены на нашем рынке. Пер-
воначально она хотела за-
везти партию стоимостью в 
20 тыс. EUR, но, прикинув ри-
ски, уменьшила объем до 8,5 
тыс. USD и, очевидно, не зря. 
Накладные расходы на до-

ставку товара и прохождение 
всех процедур составили 100% к 

первоначальной стоимости закупки! При 
этом процесс (доставка и растаможка) за-
тянулся более чем на месяц.

Сложности возникли уже на этапе поис-
ка перевозчика: из 12 найденных только 
3 занимались доставкой сборных грузов 
(различных групп товаров). «Мне предла-
гали: заказывай фуру — и тебе это будет 
стоить совсем недорого — 5-6 тыс. USD», 
— рассказала Е.Чижик. Нанимать одной 
20-тонный грузовик было накладно, од-
нако и вкупе с другими заказчиками рас-
ходы оказались весьма существенными: 
доставка 1120 кг из Турции обошлась в 
1600 USD.

Не все гладко пошло и на этапе тамо-
женного оформления уже привезенного 
в республику товара. «Я была уверена, что 
пройду процедуры легко. Мне говорили: 
ты в эксперименте, оформление прове-
дешь чуть ли не в один день. Но не тут-то 
было. Такое ощущение, что ситуацию, с 
которой столкнутся другие предприни-
матели, показали в развернутом вариан-
те», — заявила она. 

Самым же большим испытанием, по 
признанию ИП, стал специальный лист 
— опись товара с расшифровкой. Такой 
процедуре подлежат товары текстильной 
группы, таможенная пошлина на которые 
рассчитывается комбинированным ме-
тодом, от стоимости (для более дорогих, 
но легких видов товара) либо по фикси-
рованной ставке за кг. Ввезенные вещи 
пришлось рассортировать (по фирмам-

поставщикам, артикулу, составу мате-
риала, размеру) и составить подробную 
опись с указанием количества единиц по 
каждой позиции.

К слову, таможенная пошлина на всю 
партию составила 6,1 млн. Br, а НДС — 
почти 5 млн. Br. В сумме это — около 65% 
стоимости закупки.

Итак, расходы на доставку, таможенное 
оформление, уплату НДС, гигиеническую 
регистрацию товара сравнялись с суммой 
закупки. При этом у участника экспери-
мента практически не было затрат на хра-
нение, поскольку товар со склада СВХ был 
отгружен в торговые точки.

«Вам не надо будет и митингов — вы 
просто получите предпринимателей с их 
эмоциями», — заявила Е.Чижик, имея вви-
ду распространение с 1.01.2009 г. таких 
условий импорта на всех ИП.

Эмоции, однако, вряд ли приведут к 
продлению льготного режима. И дело не 
в том, что государство сознательно хочет 
усложнить жизнь десяткам тысяч пред-
принимателей.

По мнению чиновников, сейчас си-
туацию можно разрядить, организовав 
массированную информационную под-
готовку ИП. «Готовы проводить встречи 
каждую неделю, — заверил начальник 
отдела организации таможенного оформ-
ления ГТК Александр Нистюк. При этом он 
констатировал практически полную пас-
сивность предпринимателей в изучении 
вопроса. — Была организована прямая 
линия — если 10 звонков поступило — 
хорошо. Никому это не надо!»

Сложно, однако, поверить, что в остав-
шийся месяц можно провести ликбез сре-
ди десятков тысяч предпринимателей. Но 
даже подробный инструктаж, как показал 
опыт Е.Чижик, вряд ли убережет от про-
блем при прохождении таможни.

Похоже, с 1 января предприниматели 
будут ввозить товар на общих основани-
ях. 

Придется привыкать.

народная творчасць
Я любіў цібя, Расія:
Залатыя купалы,
Нефцегазавую сілу,
Льготы, крЭдзіт, даларЫ...

А ціпер сіжу асіплы,
Лысы, грусны і адзін.
Этат Вова очань хітры —
Не памог і Барадзін.

І яго втарая сушчнасьць —
Мелкі гадзкі Медзьвядзёў —
Тожа нас ні хоча слушаць.
Ах, прашчай мая любоў...

Павярну на запад вектар,
Смажу лыжы — і апяць...
Хто тут глаўны, 
  гдзе дзірэктар?
Дайце вас пацалаваць!


